



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

ទិស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី

ឆ្នាំទី ០៣ លេខ ០៤

ព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មាន

ក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌

សកម្មភាព

ការងារ

Work Activities



ក

ខ

គ

Work Activities

ប្រចាំខែ មេសា ឆ្នាំ ២០១០



មាតិកាអត្ថបទ

កិច្ចប្រជុំទី១ រវាងក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ និងតំណាងអក្ខរកិច្ចខេត្តកណ្តាល

៧.១ ឈ្មោះអត្ថបទ

- ១. សេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការរៀបចំសមាសភាព និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ និងសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពីការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃមូលនិធិជនពិការ ១-២
- ២. សេចក្តីព្រាងព្រះរាជក្រឹត្យស្តីពី របបសោធននិវត្តន៍ និងសោធនបាត់បង់សមត្ថភាពការងាររបស់មន្ត្រីនគរបាលជាតិកម្ពុជា ៣
- ៣. សេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការបង្កើតប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា ជាសហគ្រាសសាធារណៈ ៤
- ៤. សេចក្តីព្រាងសេចក្តីសម្រេចស្តីពី ការបង្កើតគណៈកម្មាធិការសម្របសម្រួលអន្តរក្រសួង សម្រាប់អនុវត្តគោលនយោបាយជាតិសុខភាពបរិស្ថាន ៥
- ៥. សេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំស្តីពី ការដោះស្រាយសំណង់បណ្តោះអាសន្ន លើដីដែលបានកាន់កាប់ដោយខុសច្បាប់តាមទីក្រុង ទីប្រជុំជន ៦-៧
- ៦. សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការត្រួតពិនិត្យថ្នាំជក់ ៨
- ៧. ការវិភាគស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ប្រចាំខែ មីនា ឆ្នាំ ២០១០ ៩-១៤
- ៨. សកម្មភាពការងាររបស់ក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ១៥-២១

សេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី

ការរៀបចំសមាសភាព និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ

និងសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី

ការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃមូលនិធិជនពិការ



ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទាបានរៀបចំសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការរៀបចំ សមាសភាព និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ និងសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី- ការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃមូលនិធិជនពិការ ដោយយោងតាម :

-អនុសាសន៍ដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ **h៣** Esn នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្នុងឱកាសប្រារព្ធទិវាជនពិការកម្ពុជា និង

កាលពីថ្ងៃទី០១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១០ វេលាម៉ោង ៨:៣០ នាទី និងម៉ោង ១៥:០០នាទី នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី មានបើកអង្គប្រជុំទី១ ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម **qy Gb** សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ (ក.ស.វ.) និងឯកឧត្តម **Gk Ph** សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ ជាសហប្រធានអង្គប្រជុំ ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាលើ សេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពីការរៀបចំសមាសភាព និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ និងសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពីការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃមូលនិធិជនពិការ ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីសំណាក់តំណាងក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា សមាជិក និងអគ្គលេខាធិការរង ក.ស.វ. សមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ តំណាងអគ្គលេខាធិការរាជរដ្ឋាភិបាល និងមន្ត្រីជំនាញទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។

និងអនុរដ្ឋលេខាធិការ កាលពីថ្ងៃទី០៣ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០០៩

-រដ្ឋធម្មនុញ្ញនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា មាត្រា៤៧ " រដ្ឋជួយឧបត្ថម្ភជនពិការ និងដល់គ្រួសារយុទ្ធជន ដែលបូជា ជីវិតដើម្បីជាតិ "

-មាត្រា៥ និងមាត្រា៧ នៃច្បាប់ស្តីពីកិច្ចការពារ និងលើកកម្ពស់សិទ្ធិជនពិការ : " ត្រូវបង្កើតក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ មានអក្សរកាត់ថា (ក.ស.ជ.) ជាយន្តការសម្របសម្រួលថ្នាក់ជាតិ និងពិគ្រោះយោបល់លើបញ្ហាពិការភាព និងបានចែងអំពីការរៀបចំសមាសភាព និងការប្រព្រឹត្តទៅ នៃក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ ដែលកំណត់ដោយអនុក្រឹត្យ " ។ មាត្រា៤៦ និងមាត្រា៤៧ នៃច្បាប់ស្តីពីកិច្ចការពារ និងលើកកម្ពស់សិទ្ធិជនពិការ ក៏បានចែងអំពីការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃមូលនិធិជនពិការត្រូវកំណត់ដោយអនុក្រឹត្យដែរ។

សេចក្តីព្រាងទាំងពីរនេះមានសារៈសំខាន់ដូចខាងក្រោមនេះ :

- ធានា និងជំរុញការអនុវត្តច្បាប់ស្តីពីកិច្ចការពារ និងលើកកម្ពស់សិទ្ធិជនពិការ និងកម្មវិធីនយោបាយរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលចំពោះជនពិការ
- បង្កើនប្រសិទ្ធភាព និងគុណភាពនៃការផ្តល់សេវាកម្ម ការរៀបចំគោលនយោបាយ និងការធ្វើវិសោធនកម្មគោលនយោបាយដើម្បីលើកកម្ពស់សុខុមាលភាព និងសិទ្ធិរបស់ជនពិការ
- រួមចំណែកក្នុងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ក្នុងការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ និងជំរុញកំណើនសេដ្ឋកិច្ចជាតិ
- លើកកម្ពស់សិទ្ធិ ជីវភាព សុខុមាលភាព និងសេចក្តីថ្លៃថ្នូររបស់ជនពិការកម្ពុជា និងជួយពង្រឹងប្រព័ន្ធសំណាញ់ សុវត្ថិភាព-សង្គម
- ចូលរួមបំពេញនូវកាតព្វកិច្ចអន្តរជាតិ ដែលកម្ពុជាជាហត្ថលេខីនៃអនុសញ្ញា និងកតិកាសញ្ញា ដែលទាក់ទងនឹងសិទ្ធិមនុស្ស និងសិទ្ធិជនពិការ
- បង្កើនប្រសិទ្ធភាព និងលទ្ធភាពគ្រប់គ្រង កៀងគរ និងប្រើប្រាស់នូវប្រភពធនធានប្រកបដោយភាពច្បាស់លាស់ គណនេយ្យភាព និងតម្លាភាព ដើម្បីជួយអភិវឌ្ឍវិស័យពិការភាព និងប្រទេសជាតិ
- បង្កើនភាពដៃគូ និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិជាមួយបណ្តាប្រទេសអាស៊ាន និងប្រទេសនានាលើពិភពលោក ក្នុងការអភិវឌ្ឍវិស័យពិការភាព^(១)។

អង្គប្រជុំទី១ បានយកសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពីការរៀបចំសមាសភាព និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ មកពិភាក្សាមុន។ ក្រោយពីបានពិភាក្សាគ្នា អង្គប្រជុំបានសម្រេចធ្វើការកែសម្រួលខ្លឹមសារខ្លះៗ ដើម្បីធ្វើឲ្យសេចក្តីព្រាងនេះកាន់តែល្អប្រសើរ។ អង្គប្រជុំទី១ បានបញ្ចប់ការពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងនេះ ហើយបានបន្តពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពីការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃមូលនិធិជនពិការទៀត។



អង្គប្រជុំបានពិភាក្សាគ្នាយ៉ាងផុលផុស ហើយបានសម្រេចថា គួរដាក់សេចក្តីព្រាងនេះទៅប្រជុំអន្តរក្រសួងតែម្តង ព្រោះអង្គប្រជុំពេលនេះមិនអាចឈានដល់ការឯកភាពគ្នា។

(១) អត្ថបទនេះដកស្រង់ពីសេចក្តីព្រាងសេចក្តីថ្លែងហេតុស្តីពីសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការរៀបចំសមាសភាព និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ និងសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅនៃមូលនិធិជនពិការ។

សេចក្តីព្រាងព្រះរាជក្រឹត្យស្តីពី

របបសោធននិវត្តន៍ និងសោធនបាត់បង់សមត្ថភាពការងារ
របស់មន្ត្រីនគរបាលជាតិកម្ពុជា

កាលពីថ្ងៃទី០១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១០ វេលាម៉ោង ៨:៣០ នាទី មានលើកអង្គប្រជុំទី១ ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម Km sysamath អនុប្រធានក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ (ក.ស.វ.) និងឯកឧត្តម Lam Ca សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ ជាសហប្រធានអង្គប្រជុំ ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងព្រះរាជក្រឹត្យស្តីពី របបសោធននិវត្តន៍ និងសោធនបាត់បង់សមត្ថភាពការងាររបស់មន្ត្រីនគរបាលជាតិកម្ពុជា ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពី តំណាងក្រសួងមហាផ្ទៃ សមាជិក និងអគ្គលេខាធិការរង នៃ ក.ស.វ. សមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ តំណាងអគ្គលេខាធិការរាជរដ្ឋាភិបាល និងមន្ត្រីជំនាញ ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។

ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានរៀបចំសេចក្តីព្រាងព្រះរាជក្រឹត្យស្តីពីរបបសោធននិវត្តន៍ និងសោធនបាត់បង់សមត្ថភាពការងារ

របស់មន្ត្រីនគរបាលជាតិកម្ពុជា ក្នុងគោលបំណងកំណត់អំពីលក្ខខណ្ឌនៃការចូលនិវត្តន៍ និងបាត់បង់សមត្ថភាពការងារការគ្រប់គ្រង និងបែបបទនៃការកំណត់របបសោធនសម្រាប់មន្ត្រីនគរបាលជាតិទាំងពីរភេទ ឲ្យបានសមស្របទៅតាមការវិវត្តរីកចម្រើនរបស់ប្រទេសជាតិ ជាពិសេសដើម្បីមានមូលដ្ឋានក្នុងការផ្ទេរមន្ត្រីនគរបាលចូលនិវត្តន៍ និងបាត់បង់សមត្ថភាពការងារ ជូនទៅក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា គ្រប់គ្រងបន្ត និងអនុវត្តតាមការកំណត់គ្រប់ជំពូកទី៦ នៃព្រះរាជក្រឹត្យលេខ នស/រកត/០៥០១/១៧៨ ចុះថ្ងៃទី២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០០១ ស្តីពីលក្ខន្តិកៈដោយឡែកនៃក្របខណ្ឌមន្ត្រីនគរបាលជាតិកម្ពុជា^(១)។

អង្គប្រជុំទី១ បានពិភាក្សាគ្នាយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់ ហើយបានកត់សម្គាល់ដូចខាងក្រោមនេះ :

-សេចក្តីព្រាងព្រះរាជក្រឹត្យនេះពុំអាចធ្វើបានទេ ពីព្រោះព្រះរាជក្រឹត្យពុំអាចនិរាករច្បាប់ស្តីពីរបបសោធននិវត្តន៍ និងសោធនបាត់បង់សមត្ថភាពពលកម្មចំពោះនគរបាលប្រជាជនកម្ពុជាបានឡើយ។

អង្គប្រជុំបានស្នើជម្រើស ០៣ ជូនក្រសួងមហាផ្ទៃ គឺទី១- រៀបចំច្បាប់ថ្មីដើម្បីនិរាករច្បាប់ចាស់ ទី២- វិសោធនកម្មច្បាប់ឆ្នាំ១៩៩៣ និងទី៣- ធ្វើវិសោធនកម្ម មាត្រា៣៥ ជំពូកទី៦ ស្តីពីលក្ខន្តិកៈដោយឡែកនៃក្របខណ្ឌមន្ត្រីនគរបាលជាតិកម្ពុជា។

អង្គប្រជុំទី១ បានផ្អាកការពិភាក្សា។



(១) អត្ថបទនេះដកស្រង់ពីសេចក្តីព្រាងសេចក្តីផ្តើមរបបសោធននិវត្តន៍ និងសោធនបាត់បង់សមត្ថភាពការងាររបស់មន្ត្រីនគរបាលជាតិកម្ពុជា។

សេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី

ការបង្កើតវិស័យប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា ជាសហគ្រាសសាធារណៈ

កាលពីថ្ងៃទី០៦ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១០ វេលាម៉ោង ៨:៣០ នាទី នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី មានបើកអង្គប្រជុំទី១ ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម **bic Qn** អនុប្រធានក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ (ក.ស.វ.) និង ឯកឧត្តម **nav Sfy** សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ ជាសហប្រធានអង្គប្រជុំ ដើម្បីពិនិត្យ ពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យ ស្តីពីការបង្កើតវិស័យប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា ជាសហគ្រាសសាធារណៈ ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីតំណាង ក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និងទូរគមនាគមន៍ សមាជិក និងអគ្គលេខាធិការរង នៃ ក.ស.វ. សមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ តំណាង អគ្គលេខាធិការរាជរដ្ឋាភិបាល និងមន្ត្រីជំនាញ ទីស្តីការគណៈ រដ្ឋមន្ត្រី។

ក្នុងរយៈពេលកន្លងមកនេះ វិស័យប្រៃសណីយ៍ មានការ វិវត្តរីកចម្រើនច្រើននៅរាជធានីភ្នំពេញ និងគ្រប់ខេត្តទាំងអស់



ជាពិសេសនៅតាមទីប្រជុំជន ប៉ុន្តែការវិវត្តរីកចម្រើននេះ មិន ទាន់ឆ្លើយតបទាំងស្រុងតាមសំណូមពររបស់អតិថិជន និងការ អភិវឌ្ឍនៅឡើយ ចាប់តាំងពីចុងទសវត្សឆ្នាំ៨០ បានផ្លាស់ប្តូរ ប្រៃសណីយ៍ ពីការគ្រប់គ្រងដោយរាជរដ្ឋាភិបាល ទៅជាសហ- គ្រាសសាធារណៈមានលក្ខណៈប្រកួតប្រជែងវិញ ។ ទោះជា ក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និងទូរគមនាគមន៍ បានខិតខំធ្វើកំណែទម្រង់ ប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងរបស់ខ្លួន តាំងពីថ្នាក់លើ រហូតដល់ថ្នាក់ក្រោម ជាបន្តបន្ទាប់ ដើម្បីធ្វើការអភិវឌ្ឍវិស័យប្រៃសណីយ៍ នៅតាម តំបន់នានាគ្រប់ខេត្តក៏ដោយ ក៏វិស័យប្រៃសណីយ៍បច្ចុប្បន្ន មិន ទាន់មានលក្ខណៈប្រកួតប្រជែងពេញលេញនៅឡើយ។

សេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យនេះ មានគោលបំណងធ្វើការកែ ទម្រង់ប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងប្រៃសណីយ៍បច្ចុប្បន្នទៅជាសហគ្រាស សាធារណៈ តាមទិសដៅគម្រោងផែនការអភិវឌ្ឍន៍ ជាតិ ឆ្នាំ២០០៦-២០១០ ដើម្បីឈានទៅរកស្វ័យ ភាពបច្ចេកទេសរដ្ឋបាល និងហិរញ្ញវត្ថុដែលជាគោល ដៅបម្រើសេវាកម្ម ជូនប្រជាពលរដ្ឋគ្រប់រូប^(១)។

អង្គប្រជុំទី១បានពិភាក្សាគ្នាលើសេចក្តី ព្រាងអនុក្រឹត្យនេះ ដោយពុំមានការកែសម្រួលអ្វី ជាធំដុំឡើយ ពីព្រោះសេចក្តីព្រាងនេះ បានយក គំរូតាមអនុក្រឹត្យ ស្តីពីការបង្កើតសហគ្រាស សាធារណៈទាំងឡាយដែលនៅជាធរមាន។

អង្គប្រជុំទី១ បានបញ្ចប់ការពិភាក្សា។

(១) អត្ថបទនេះដកស្រង់ពីសេចក្តីព្រាងសេចក្តីផ្តេងហេតុស្តីពីសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការបង្កើតវិស័យប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា ជាសហគ្រាសសាធារណៈ។

សេចក្តីព្រាងសេចក្តីសម្រេចស្តីពី

ការបង្កើតគណៈកម្មាធិការសម្របសម្រួលអន្តរក្រសួង សម្រាប់អនុវត្តគោលនយោបាយជាតិសុខភាពបរិស្ថាន

កាលពីថ្ងៃទី២០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១០ វេលាម៉ោង ៨:៣០នាទី និងម៉ោង ១៥:០០ នាទី នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី មានបើកអង្គប្រជុំទី១ ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម **Qy Gb** សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ (ក.ស.វ.) និងលោក **ll vteLg** សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ ជាសហប្រធានអង្គប្រជុំ ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងសេចក្តីសម្រេច ស្តីពីការបង្កើតគណៈកម្មាធិការសម្របសម្រួលអន្តរក្រសួងសម្រាប់អនុវត្តគោលនយោបាយជាតិសុខភាពបរិស្ថាន ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីតំណាងក្រសួងសុខាភិបាល ក្រសួងបរិស្ថាន



សមាជិក និងអគ្គលេខាធិការរង នៃ ក.ស.វ. សមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ តំណាងអគ្គលេខាធិការរាជរដ្ឋាភិបាល និងមន្ត្រីជំនាញ ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។

ក្រសួងសុខាភិបាលបានរៀបចំសេចក្តីព្រាងសេចក្តីសម្រេចស្តីពីការបង្កើតគណៈកម្មាធិការសម្របសម្រួលអន្តរក្រសួងសម្រាប់អនុវត្តគោលនយោបាយជាតិសុខភាពបរិស្ថាន ដែលមានគោលបំណងឲ្យក្រសួងពាក់ព័ន្ធនឹងបញ្ហាសុខភាពបរិស្ថានធ្វើការរួមគ្នា ដើម្បីប្រសិទ្ធភាពការងារ ហើយដៃគូអភិវឌ្ឍងាយស្រួលជួយឲ្យចំគោលដៅ។

អង្គប្រជុំទី១ បានគាំទ្រឲ្យបង្កើតយន្តការនេះ ព្រោះបញ្ហាសុខភាពបរិស្ថានជាបញ្ហាសំខាន់ណាស់។ អង្គប្រជុំបានពិភាក្សាគ្នាលើសេចក្តីព្រាងនេះ ហើយបានសម្រេចកែសម្រួលចំណងជើងនៃសេចក្តីសម្រេចនេះទៅជា " សេចក្តីសម្រេចស្តីពីការបង្កើតគណៈកម្មាធិការសុខភាពបរិស្ថាន " និងកែសម្រួលសមាសភាពខ្លះៗ ដោយក្រសួងសុខាភិបាល និងក្រសួងបរិស្ថាន ដែលជា

ក្រសួងសំខាន់ពាក់ព័ន្ធបញ្ហានេះ មិនទាន់ឯកភាពគ្នា អង្គប្រជុំបានស្នើឲ្យក្រសួងទាំងពីរយកឯកភាពនេះទៅពិភាក្សាឲ្យឯកភាពគ្នាសិន រួចដាក់ឆ្លងប្រជុំទី១ ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាគ្នាបន្តទៀត។

អង្គប្រជុំទី១ បានផ្អាកការពិភាក្សាគ្នាលើសេចក្តីព្រាងនេះជាបណ្តោះអាសន្ន។



សេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំស្តីពី

**ការដោះស្រាយសំណង់បណ្តោះអាសន្ន
លើដីដែលបានកាន់កាប់ដោយខុសច្បាប់តាមទីក្រុង ទីប្រជុំជន ទីប្រជុំជន**

កាលពីថ្ងៃទី២៧ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១០ វេលាម៉ោង ៨:៣០នាទី នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី មានលើកអង្គប្រជុំទី១ ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម **Ti yav** អនុប្រធានក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ (ក.ស.វ.) និង ឯកឧត្តម **nav Sifuy** សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ ជាសហប្រធានអង្គប្រជុំ ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំស្តីពីការដោះស្រាយសំណង់បណ្តោះអាសន្នលើដីដែលបានកាន់កាប់ដោយខុសច្បាប់តាមទីក្រុង ទីប្រជុំជន ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីតំណាងក្រសួងរៀបចំដែនដី នគរូបនីយកម្ម និងសំណង់ សមាជិក និងអគ្គលេខាធិការរង នៃ ក.ស.វ. សមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ តំណាងអគ្គលេខាធិការរាជរដ្ឋាភិបាល និងមន្ត្រីជំនាញ ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។



ក្រសួងរៀបចំដែនដី នគរូបនីយកម្ម និងសំណង់ បានរៀបចំសេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំស្តីពីការដោះស្រាយសំណង់បណ្តោះអាសន្ន លើដីដែលបានកាន់កាប់ដោយខុសច្បាប់ តាមទីក្រុង ទីប្រជុំជន មានគោលដៅដោះស្រាយចំពោះតែសំណង់បណ្តោះអាសន្ន ដែលពីមុនធ្លាប់ហៅថា សំណង់អនាធិបតេយ្យ ជាប្រភេទសំណង់គ្មានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅលើដីរបស់រដ្ឋ ឬរបស់ឯកជន ដែលអ្នកចូលកាន់កាប់បានមកតាំងទីដោយខុសច្បាប់ និងសង់ជាជម្រកស្នាក់នៅដោយគ្មានរបៀបរៀបរយ ខ្វះផ្លូវចេញខ្វះអនាម័យ។ សារាចរណែនាំនេះអនុវត្តទៅលើប្រភេទសំណង់ផ្សេងៗទៀត ដែលម្ចាស់សំណង់ជាកម្មសិទ្ធិ ករស្របច្បាប់

លើកលែងតែមានករណីចាំបាច់ក្នុងការបម្រើផលប្រយោជន៍សាធារណៈ ឬមានការព្រមព្រៀងពីម្ចាស់អចលនវត្ថុ ដោយការទូទាត់សំណង់ដូចមានចែងក្នុងច្បាប់ ស្តីពីអស្សាមិករណ៍។

- សេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំនេះតាក់តែងឡើងដោយផ្អែកលើ៖
 - ឯកសារបឋមស្តីពីក្របខណ្ឌយុទ្ធសាស្ត្រគោលនយោបាយដីធ្លីរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល នាខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០០២ ដែលទទួលស្គាល់សិទ្ធិកាន់កាប់ដីបណ្តោះអាសន្ន និងមានកំណត់ពេលចំពោះអ្នកតាំងទីលំនៅបណ្តោះអាសន្ន ក្នុងពេលដែលគេកំពុងស្វែងរកលំនៅឋានអចិន្ត្រៃយ៍
 - តថភាពនៃការរីកចម្រើនរបស់ប្រទេសជាតិ ជាពិសេសការរីកចម្រើននៃទីក្រុង ទីប្រជុំជនធំៗ ដែលស្រូបទាញកម្លាំងពលកម្ម និងសេវាកម្មផ្សេងៗពីជនបទ គួបផ្សំនឹងភាពក្រីក្រនៃប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួន បង្កឱ្យមានសំណង់បណ្តោះអាសន្ន និងសំណង់អនាធិបតេយ្យនៅតាមរាជធានី ទីរួមខេត្ត និងទីប្រជុំជនមួយចំនួន



-បទពិសោធមួយចំនួន ដែលរាជធានីភ្នំពេញបានអនុវត្តកន្លងមក ជាមួយសហគមន៍ក្រីក្រមួយចំនួន ព្រមទាំងកិច្ចសហការពីដៃគូអន្តរជាតិ ដូចជា UN-HABITAT , UN-ESCAP , UNDP , DFID និងដៃគូអភិវឌ្ឍ ។ល។

-គោលការណ៍ណែនាំរបស់ សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ **hnh ESN** នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលបានអនុញ្ញាតឲ្យរៀបចំសារាចរនេះឡើង ដើម្បីណែនាំអនុវត្តឲ្យបានឯកភាពគ្នាសម្រាប់រាជធានីខេត្ត ដែលត្រូវដោះស្រាយដូចគ្នាតាមទីក្រុង និងទីប្រជុំជន

-សេចក្តីជូនដំណឹងលេខ១០០២ សជណ.ខស ចុះថ្ងៃទី២៩-០៧-០៩ របស់ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី និង

-សេចក្តីសម្រេចលេខ៣៧ ជនស.អកគជ.សសរ. ចុះថ្ងៃទី១៧-០៨-០៩ របស់ក្រុមប្រឹក្សាគោលនយោបាយដីធ្លី^(១)។

អង្គប្រជុំទី១ បានពិភាក្សាគ្នាលើសេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំនេះ ហើយបានកត់សម្គាល់ថា សេចក្តីព្រាងឯកសារនេះ មានលក្ខណៈខ្វះខាតច្រើន ដូចនេះ អង្គប្រជុំបានសម្រេចបង្កើតក្រុមការងារមានសមាសភាព (ECOSOCC ក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ និងក្រសួងសាមី) ដើម្បីកែសម្រួលសេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំនេះឡើងវិញ។

អង្គប្រជុំទី១ បានផ្អាកការពិភាក្សាគ្នាលើសេចក្តីព្រាងនេះជាបណ្តោះអាសន្ន ដោយទុកឲ្យក្រុមការងារធ្វើការសិន។



(១) អត្ថបទនេះដកស្រង់ពីសេចក្តីព្រាងសេចក្តីថ្លែងហេតុស្តីពីសេចក្តីព្រាងសារាចរណែនាំស្តីពី ការដោះស្រាយសំណង់បណ្តោះអាសន្នលើដីដែលបានកាន់កាប់ដោយខុសច្បាប់តាមទីក្រុង ទីប្រជុំជន។

សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី

ការត្រួតពិនិត្យថ្នាំជក់

កាលពីថ្ងៃទី២៧ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១០ វេលាម៉ោង ៨:៣០ នាទី នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី មានបើកអង្គប្រជុំទី១ ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម **Qy Gb** សមាជិកក្រុមប្រឹក្សា សេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ (ក.ស.វ.) និងឯកឧត្តម **LalMca** សមាជិក ក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ ជាសហប្រធានអង្គប្រជុំ ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការត្រួតពិនិត្យថ្នាំជក់ ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីតំណាងក្រសួងសុខាភិបាល សមាជិក និងអគ្គលេខាធិការរង នៃ ក.ស.វ. សមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ តំណាងអគ្គលេខាធិការរាជរដ្ឋាភិបាល និងមន្ត្រីជំនាញ ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។

នៅលើពិភពលោកទាំងមូល ជាពិសេសនៅក្នុងបណ្តាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍ ការប្រើប្រាស់ផលិតផលថ្នាំជក់កាន់តែរីករាលដាលខ្លាំងឡើងៗ។ ការប្រើប្រាស់ផលិតផលថ្នាំជក់នេះ មិនត្រឹមតែមានផលប៉ះពាល់ដល់សុខភាពអ្នកប្រើប្រាស់ និងអ្នកស្រូបផ្សែងបារីពីអ្នកជក់ប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែថែមទាំងធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ដល់សេដ្ឋកិច្ច និងបរិស្ថានថែមទៀត។ តាមរបាយការណ៍របស់អង្គការសុខភាពពិភពលោក បានបង្ហាញឲ្យឃើញថា ថ្នាំជក់បានសម្លាប់មនុស្សជាង ៥លានក្នុង១ឆ្នាំ។ ដោយឡែក នៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា អត្រាអ្នកជក់បារីក្នុងចំណោមមនុស្សពេញវ័យមានកម្រិតខ្ពស់។ តាមការស្រាវជ្រាវបានបង្ហាញឲ្យឃើញថា អត្រាអ្នកជក់បារីក្នុងចំណោមបុរសដែលមានអាយុលើសពី ២០ឆ្នាំ មាន ៥៤%

និងស្ត្រី ៦%។ ជារៀងរាល់ថ្ងៃ មាន ៨០% នៃកុមារអាយុក្រោម ១៣ឆ្នាំ បានស្រូបផ្សែងបារីពីអ្នកជក់បារី ដែលរស់នៅក្នុងផ្ទះជាមួយ។ ក្នុងមួយឆ្នាំ ប្រទេសកម្ពុជាបានចំណាយថវិកាប្រហែល ៦៩លានដុល្លារអាមេរិក ក្នុងការទិញបារីជក់ ដោយមិនគិតពីការចំណាយថវិកាដែលបុគ្គល គ្រួសារ និងរដ្ឋ បានចំណាយសម្រាប់ព្យាបាលជម្ងឺដែលបណ្តាលមកពីការជក់បារី ការបាត់បង់កម្លាំងពលកម្មសម្រាប់អភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច ដូចជា ការស្លាប់មុនអាយុ ដែលនាំឲ្យមានការខាតបង់សេដ្ឋកិច្ច និងការខូចខាតបរិស្ថានបង្កឡើងដោយសារការប្រើប្រាស់ថ្នាំជក់នៅឡើយ។ ដើម្បីចាត់វិធានការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងការរីករាលដាលឥតឈប់នូវការប្រើប្រាស់ថ្នាំជក់នេះ នៅឆ្នាំ ១៩៩៩ សភាសុខភាពពិភពលោកដែលមានប្រទេសចំនួន ១៩២ ជាសមាជិកបានផ្តើមគំនិតរៀបចំអនុសញ្ញាស្តីពីការត្រួតពិនិត្យថ្នាំជក់ ដោយផ្តោតទៅលើបញ្ហាសុខភាពជាចម្បង នៅក្នុងនយោបាយការបរទេស និងពាណិជ្ជកម្ម។ គោលបំណងនៃអនុសញ្ញានេះគឺកាត់បន្ថយអត្រានៃការប្រើប្រាស់ថ្នាំជក់។

ឆ្លើយតបនឹងការយកចិត្តទុកដាក់របស់រាជរដ្ឋាភិបាល ក្រសួងសុខាភិបាលបានសហការជាមួយក្រសួងនានាបានខិតខំតាក់តែងសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីការត្រួតពិនិត្យថ្នាំជក់ ក្នុងគោលបំណងការពារ និងលើកកម្ពស់សុខភាពប្រជាពលរដ្ឋ ចូលរួមក្នុងកម្មវិធីនយោបាយកាត់បន្ថយភាពក្រីក្ររបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ព្រមទាំងទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលយ៉ាងខ្លាំង នៃការប្រើប្រាស់ថ្នាំជក់

នៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា^(១)។

អង្គប្រជុំទី១ បានពិភាក្សាគ្នាលើសេចក្តីព្រាងច្បាប់នេះ ហើយបានកត់សម្គាល់ថា សេចក្តីព្រាងឯកសារនេះ មានការខ្វះខាតច្រើន ដូចនេះ អង្គប្រជុំបានសម្រេចបង្កើតក្រុមការងារមានសមាសភាព (ECOSOCC ក្រុមប្រឹក្សាអ្នកច្បាប់ និងក្រសួងសាមី) ដើម្បីកែសម្រួលសេចក្តីព្រាងច្បាប់នេះឡើងវិញ។

អង្គប្រជុំទី១ បានផ្អាកការពិភាក្សាគ្នាលើសេចក្តីព្រាងនេះជាបណ្តោះអាសន្ន។



(១) អត្ថបទនេះដកស្រង់ពីសេចក្តីព្រាងសេចក្តីផ្តើមហេតុស្តីពីសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីការត្រួតពិនិត្យថ្នាំជក់។

ការវិភាគស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌

ប្រចាំខែ មីនា ឆ្នាំ ២០១០

កាលពីថ្ងៃទី ០៥ ខែមេសា ឆ្នាំ ២០១០ វេលាម៉ោង ៨:៣០នាទី នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី បានរៀបចំកិច្ចប្រជុំទូលាយ នៃក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ (ក.ស.វ.) ក្រោមអធិបតីភាពឯកឧត្តម **ឃឹម ណុលឡា** ទេសរដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកបេសកកម្មពិសេស ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ដើម្បីវិភាគស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ប្រចាំខែ **មីនា** ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីសំណាក់ សមាជិក-សមាជិកា អគ្គលេខាធិការ ក.ស.វ. និងតំណាងក្រសួង-ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធមួយចំនួន។



១) ស្ថានភាពសន្ទស្សន៍ថ្លៃទំនិញប្រើប្រាស់ និងអត្រាប្តូរប្រាក់

- សន្ទស្សន៍ថ្លៃទំនិញប្រើប្រាស់គ្រប់មុខ ក្នុងខែមីនាឆ្នាំ២០១០នេះ **កើនឡើង ០,៦%** បើធៀបនឹងខែកុម្ភៈ និង**កើនឡើង ៦,៧%** ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។ អត្រានេះអាចចាត់ទុកថាមានកំរិតទាប ស្របនឹងផែនការគ្រប់គ្រងអតិផរណារបស់រាជរដ្ឋាភិបាល (ដែលជាអតិផរណាត្រូវស្ថិតក្នុងរង្វង់ ៥%-៦% ក្នុង១ឆ្នាំ)។ យ៉ាងណាមិញ យើងនៅតែមានការរំពឹងថាអត្រានេះទំនងនឹងបន្តកើនឡើងទៀតនាខែខាងមុខ ដោយសារនិន្នាការកើនឡើងនៃថ្លៃម្ហូបអាហារ ការរំពឹងផ្អែកនៃការប្រើប្រាស់របស់ ប្រជាជនកម្ពុជាលើការនាំចូល រួមផ្សំនឹងភាពប្រែប្រួលតម្លៃលុយដុល្លារ។
- បើពិនិត្យតាមក្រុមទំនិញវិញ ការប្រៀបធៀបខែ(មីនា/កុម្ភៈ) បង្ហាញបំរែបំរួលសន្ទស្សន៍ថ្លៃដូចតទៅ៖

ក្រុមដែលមានសន្ទស្សន៍ថ្លៃកើនឡើង	ក្រុមដែលមានសន្ទស្សន៍ថ្លៃថយចុះ
<ul style="list-style-type: none"> ▪ ម្ហូបអាហារ: 0.៦% ▪ សំលៀកបំពាក់ និងស្បែកជើង: 0.២% ▪ ផ្ទះសំបែង ទឹក អគ្គិសនី ឧស្ម័ន និងឥន្ធនៈផ្សេងទៀត: 0.៦% ▪ ការកំសាន្ត និងវប្បធម៌: ១.៥% ▪ គោជនីយដ្ឋាន: ១.២% ▪ ទំនិញ និងសេវាកម្មផ្សេងទៀត: 0.៤% 	<ul style="list-style-type: none"> ▪ ភេសជ្ជៈមានជាតិស្រវឹង និងថ្នាំជក់: 0.២% ▪ ទូរគមនាគមន៍: ១.0% ▪ ការសិក្សា: 0.៦%

➢ ក្នុងខែមីនាឆ្នាំ២០១០នេះ អត្រាប្តូរប្រាក់ **វ/ដុល្លារ** មានអត្រាស្មើនឹង **៤១៨២ វ/ ១ដុល្លារ** បើធៀបនឹងខែមុនស្ថិតនៅស្ថិរ ប៉ុន្តែកើនឡើង ២.៣% ក្នុងរយៈពេល ១២ខែ។ អត្រាប្តូរប្រាក់ **វ/បាត** ស្មើនឹង **១២៩៧/១បាត** ដែលប្រាក់រៀលចុះថោក ២.៤% ធៀបនឹងខែមុន និងចុះថោក ១២% ធៀបនឹងបាតក្នុងរយៈពេល១២ខែ។ អត្រាប្តូរប្រាក់ **វ/ដុង** ស្មើនឹង **0.២១៩៧/១ដុង** ដែលប្រាក់រៀល **ឡើងថ្លៃ ១.៤%** ធៀបនឹងដុងសម្រាប់ខែកន្លងមក និងឡើងថ្លៃ **៤.៨%** ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

២) ស្ថានភាពថវិកាជាតិ

➢ យោងតាមស្ថិតិដែលឆ្លងកាត់រតនាគារជាតិ **ចំណូលថវិកាជាតិ**ក្នុងខែមីនាឆ្នាំ២០១០នេះ អនុវត្តបានចំនួន**៦៦៨ ពាន់លានរៀល** (ជាមធ្យមប្រចាំខែស្មើនឹង ៧៣% នៃគំរោង) ក្នុងនោះ **ចំណូលមូលធន ៦០.២ ពាន់លានរៀល** និង**ចំណូលចរន្ត ៦០៧ ពាន់លានរៀល**។

➢ បើធៀបនឹងខែមុន **ចំណូលថវិកាជាតិខែមីនាកើនឡើង ៤៤%** (និង**កើនឡើង ៥០%** ក្នុងរយៈពេល១២ខែ)។ ក្នុងនោះចំណូលចរន្តកើនឡើង**៣២%** និងចំណូលមូលធនកើនឡើងយ៉ាងគំហុក **២៥២១%**។

- ការកើនឡើងនៃចំណូលចរន្តនាខែមីនានេះ បណ្តាលមកពីចំណូលសារពើពន្ធកើនឡើង **២៤%** និងចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធកើនឡើង**៥៧%**។

▪ ក្នុងចំណូលសារពើពន្ធៈ	▪ ក្នុងចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធៈ
<ul style="list-style-type: none"> ✓ ពន្ធ និងអាករគយកើនឡើង២០% ✓ ចំណូលពន្ធដារកើនឡើង៤៤% ✓ ចំណូលសារពើពន្ធផ្សេងទៀតថយចុះ ១២% 	<ul style="list-style-type: none"> ✓ នេសាទ ថយចុះ ៤១% ✓ រុក្ខាប្រមាញ់ កើនឡើង៤៥៧% ✓ សម្បទានរ៉ែ កើនឡើង៦៨០៦៦% ✓ អាកាសចរណ៍ស៊ីវិលថយចុះ ៧៩% ✓ ផលទុនទេសចរណ៍ កើនឡើងយ៉ាងគំហុក ✓ ប្រៃសណីយ៍ និងទូរគមនាគមន៍ កើនឡើង ១៣% ✓ អាករស្ថានទូត ថយចុះ២.២ % ✓ ត្រួតពិនិត្យគុណភាពផលិតផល កើនឡើង ១០% ✓ ជួលរោងចក្រ សហគ្រាសថយចុះ ៦៤% ✓ ឯកជនភារូបនីយកម្ម ថយចុះ ៩៥% ✓ ការលក់អចលនកម្ម កើនឡើង យ៉ាងគំហុក

- ចំណាយថវិកាជាតិ នៅខែមីនា ឆ្នាំ២០១០នេះ អនុវត្តបាន ៥០៨ពាន់លានរៀល (ជាមធ្យមប្រចាំខែ ស្មើនឹង ៣៧%នៃតំរោង) ក្នុងនោះ ចំណាយចរន្ត ៣៧៦ ពាន់លានរៀល និងចំណាយមូលធន ១៣២ពាន់លានរៀល។
- បើធៀបនឹងខែមុន ចំណាយថវិកាជាតិកើនឡើង ៣៥% និងកើនឡើង ១៦% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។ ការកើនឡើងនេះ គឺបណ្តាលមកពីចំណាយចរន្តកើនឡើង ១៧% និងចំណាយមូលធនកើនឡើង ១៣២%។
- តុល្យភាពថវិកាជាតិក្នុងខែមីនា នេះមានអតិរេកបំនួន ១៦០ពាន់លានរៀល។

៣) ស្ថានភាពរូបិយវត្ថុ

- ក្នុងខែមីនាឆ្នាំ ២០១០ រូបិយវត្ថុ M2 មានចំនួន ១៧,២៣៥ពាន់លានរៀល កើនឡើង១.១% ធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ៣៨% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ ។ ការកើនឡើងនៃ M2 នេះជាចំបងបណ្តាលមកពីការកើនឡើងនៃរូបិយវត្ថុក្រៅធនាគារ ១.៣% និងប្រាក់បញ្ញើជាប្រើប្រាស់ ១.២%។ រីឯប្រាក់បញ្ញើចរន្ត និងប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ និងសន្សំ មានការថយចុះគួរឱ្យចាប់អារម្មណ៍គឺ ៦.៦% និង ២.៨% រៀងគ្នា។
- ទុនបំរុងជារូបិយប័ណ្ណបរទេសសុទ្ធ នាខែមីនាឆ្នាំ ២០១០នេះ មានចំនួន២,៣៣៨ លានដុល្លារ កើនឡើង០.៨% ធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ៨.៩% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។
- ឥណទេយ្យសុទ្ធចំពោះរាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងខែមីនាឆ្នាំ ២០១០នេះ មានចំនួន ២,៤៨៥ពាន់លានរៀល ក្នុងនោះឥណទេយ្យចំពោះរាជរដ្ឋាភិបាល ២៧០ពាន់លានរៀល និងប្រាក់បញ្ញើរាជរដ្ឋាភិបាល ២,៦៥៥ ពាន់លានរៀល។
- ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារពាណិជ្ជនៅធនាគារជាតិមានការកើនឡើងជារៀងរាល់ខែ ដោយឡែកក្នុងខែមីនាឆ្នាំ ២០១០នេះ មានចំនួន ៦,៤៥៥ ពាន់លានរៀល កើនឡើង ៣.៥% បើធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ៥៨% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។
- ការផ្តល់ឥណទានដោយធនាគារពាណិជ្ជជារួមមានការកើនឡើង ដោយឡែកក្នុងខែមីនាឆ្នាំ ២០១០មានចំនួន ១១,១០២ ពាន់លានរៀល កើនឡើង ០.៧% បើធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ១៣% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។
- ការផ្តល់ឥណទានដោយគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ មានចំនួន ១,៣០៨ ពាន់លានរៀល កើនឡើង ២.៥% បើធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ១៧% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

- មានការថយចុះជាបន្តបន្ទាប់នៃអត្រាការប្រាក់បញ្ញើប្រចាំឆ្នាំជាដុល្លារ (អត្រាមធ្យមនៃធនាគារពាណិជ្ជទាំងអស់) ក្នុងរយៈពេលបីខែចុងក្រោយ។ ដោយឡែកក្នុងខែមីនាឆ្នាំ ២០១០ អត្រាការប្រាក់នេះថយចុះ ១.៨% ធៀបនឹងខែមុន និងថយចុះ ២២% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។
- អត្រាការប្រាក់កំរើជាដុល្លារនៅធនាគារពាណិជ្ជមានការថយចុះតិចតួចជាងអត្រាការប្រាក់បញ្ញើ។ ក្នុងខែមីនាឆ្នាំ ២០១០ អត្រាការប្រាក់កំរើជាដុល្លារនៅធនាគារពាណិជ្ជ (អត្រាមធ្យមនៃធនាគារពាណិជ្ជទាំងអស់) ថយចុះតែ ០.១% ធៀបនឹងខែមុន និងថយចុះ ១.២% ប៉ុណ្ណោះក្នុងរយៈពេល១២ខែ។
- គួរកត់សំគាល់ថា មានគំលាតធំរវាងអត្រាការប្រាក់បញ្ញើជាដុល្លារ (៤.៩៧%) និងអត្រាការប្រាក់កំរើជាដុល្លារ (១៦.២២%) នៅធនាគារពាណិជ្ជ។

៤) ស្ថានភាព កសិកម្ម ឧស្សាហកម្ម សេវាកម្ម និងវប្បធម៌

➢ កសិកម្ម: នាខែមីនានានេះ:

- ផលិតកម្មនេសាទមានចំនួន ៣៨.៥ ពាន់តោន ថយចុះ ៣២% បើធៀបនឹងខែមុន និងថយចុះ ១៦% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

➢ ឧស្សាហកម្ម: នាខែមីនានានេះ:

- ថាមពលអគ្គិសនីសរុបផ្គត់ផ្គង់ដោយអគ្គិសនីកម្ពុជា មានចំនួន១៨៤.៨ លានគីឡូវ៉ាត់ម៉ោង កើនឡើង ១១% បើធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ២៦% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

➢ សំណង់: នាខែមីនានានេះ:

- សំណង់អនុញ្ញាតអោយសាងសង់ មានចំនួន ១០៤.៤ពាន់ម^២ ថយចុះ ១៣% បើធៀបនឹងខែមុន និងថយចុះ៩៦% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។ បើគិតជាទឹកប្រាក់ ការអនុញ្ញាតអោយសាងសង់មានតម្លៃ ២៩.៩លានដុល្លារ ថយចុះ ៣៤% បើធៀបនឹងខែមុន និងថយចុះ ៩៥% ក្នុងរយៈពេល ១២ខែ។

- សំណង់ដែលពេញនិយមនាដំណាក់កាលវិបត្តិនេះមាន លំនៅដ្ឋាន (អនុញ្ញាត៤៩.៥ពាន់ម^២) និងឧស្សាហកម្ម (អនុញ្ញាត ៣៤.៦ពាន់ម^២)។

➢ វិនិយោគ: នាខែមីនានានេះគំរោងវិនិយោគអនុញ្ញាតិដោយ គ.វ.ក. មានចំនួន ៦។ បើគិតជា ទុនវិនិយោគ មានទឹកប្រាក់ស្មើនឹង ៨០.៨ លានដុល្លារ ថយចុះ ៨៨% ។ តាមរយៈគំរោងទាំងនេះ អាចបង្កើតការងារបាន ៤.៤ ពាន់នាក់។

➢ សេវាកម្ម និងទេសចរណ៍: នាខែមីនានានេះ:

- ក្រុមហ៊ុនដែលបានចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្ម (មិនមានតួលេខ)

- ទំនិញឆ្លងកាត់តាមផ្លូវសមុទ្រសរុប៦ដៃ (មិនមានតួលេខ)

- ការដាក់ពាក្យរកការងារទៅក្រៅប្រទេសនៅក្រសួងការងារមានចំនួន៣៦១៦នាក់ ថយចុះ២.៧% បើធៀបនឹងខែមុន ប៉ុន្តែកើនឡើង ២២១% ក្នុងរយៈពេល ១២ខែ។

- អ្នកទទួលបានការងារតាមរយៈក្រសួងការងារ និងក្រុមហ៊ុនមានចំនួន ៣១៣០នាក់ កើនឡើង ៦១% បើធៀបនឹងខែមុនប៉ុន្តែថយចុះ ៤០% ក្នុងរយៈពេល ១២ខែ។ ក្នុងនោះទទួលបានការងារក្នុងប្រទេស មានចំនួន ១៤៣១ នាក់ និងទទួលបានការងារក្រៅប្រទេស មានចំនួន ១៦៩៩នាក់។

- អ្នកដំណើរតាមផ្លូវអាកាស (អន្តរជាតិ) មានចំនួន ២៧៥ពាន់នាក់ ថយចុះ ០.៦% បើធៀបនឹងខែមុនប៉ុន្តែកើនឡើង ១៣% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

- ចំនួនអ្នកទេសចរសរុបមានចំនួន ២២៩ ពាន់នាក់ កើនឡើង ២.៩% បើធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ១៣% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

- ✓ អ្នកទេសចរតាមផ្លូវអាកាសមាន ១២៣ពាន់នាក់ កើនឡើង ០.៦% បើធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ១៧% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

- ✓ អ្នកទេសចរតាមផ្លូវគោក និងទឹកមាន ៩៥ពាន់នាក់ កើនឡើង ៨.២% បើធៀបនឹងខែមុន និងកើនឡើង ៨.៦% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

- ភ្ញៀវអន្តរជាតិចូលទស្សនាសារមន្ទីរជាតិមានចំនួន ១០,១៤៨នាក់ ថយចុះ ៩.២% បើធៀបនឹងខែមុន ប៉ុន្តែកើនឡើង ២២% ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។

៥) ស្ថានភាពដំណើរការកិច្ចការ

➢ យោងតាមការកត់ត្រារបស់ទីចាត់ការគយ និងរដ្ឋាករ ការនាំចូលក្នុងខែមីនាឆ្នាំ២០១០នេះ មានចំនួន ១៤៨៣ ពាន់លានរៀល បើធៀបនឹងខែមុន កើនឡើង ១% ប៉ុន្តែថយចុះ ៤% ក្នុងរយៈពេល ១២ខែ។ ក្នុងនោះ ៖

មានការកើនឡើង (មីនា/កុម្ភៈ)	មានការថយចុះ (មីនា/កុម្ភៈ)
<ul style="list-style-type: none"> - ប្រេងឥន្ធនៈ ១៨% - ឧស្ម័ន: ១៤% - ដែកសំណង់ ១២២% - ស៊ីម៉ង់ ៣៦.៤% - គ្រឿងអេឡិចត្រូនិច ២៥% - រថយន្តសរុប (ពាន់លានរៀល) ៣៣% - ត្រាក់ទ័រនិងគោយន្ត ៨.៧% - ម៉ូតូ ៦៧% - ស្រូវសាលី ១៥១% - ជីនិងថ្នាំកសិកម្ម ១% - បារី ៣១% - ស្ករ ៥០% - ភេសជ្ជៈ ៤១% - ប្រេងឆា ៥៣% - ការនាំចូលក្នុងក្របខ័ណ្ឌច្បាប់វិនិយោគ ១៨.៧% 	<ul style="list-style-type: none"> - ផ្លែឈើនិងបន្លែ ៥.៨% - សំលៀកបំពាក់ ២%



- ការនាំចេញ ក្នុងខែមីនាឆ្នាំ២០១០នេះ មានចំនួន ៨៩៤ ពាន់លានរៀល **ថយចុះ ៩.៦%** ធៀបនឹងខែមុន ប៉ុន្តែស្ថិតនៅស្ដីរ ក្នុងរយៈពេល១២ខែ។ ក្នុងនោះការថយចុះចំពោះការនាំចេញមាន ផលិតផលវាយនភណ្ឌ និងស្បែកជើង **១២%** ផលិតផលនេសាទ **៨៩%** និងកៅស៊ូ **៣.៩%** ។ រីឯការកើនឡើងចំពោះការនាំចេញមាន ផលិតផលឈើកែច្នៃ ១៦៥% និងអង្ករ ៤៧%។
- ក្នុងខែមីនាឆ្នាំ២០១០នេះ **ឱនភាពជញ្ជីងពាណិជ្ជកម្មមានចំនួន ៥៨៨ ពាន់លានរៀល**។

៦. កំណត់សំគាល់សំខាន់ៗ

៦.១. បញ្ហាសំខាន់ៗ នៃស្ថានភាពអង្គប្រជុំ

អង្គប្រជុំបានពិភាក្សាបញ្ហាសំខាន់ៗដូចខាងក្រោម:

១. ថ្លៃថាមពលមានកំរិតខ្ពស់ ដូចជាប្រេងឥន្ធនៈ ឧស្ម័ន អគ្គិសនី។ ថ្លៃថាមពលជះឥទ្ធិពលបន្តទៅលើ ថ្លៃទំនិញ និងសេវាកម្មផលិតក្នុងស្រុក។ ប្រសិនបើថ្លៃថាមពលថោកជាងនេះ សេដ្ឋកិច្ចនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នឹងមានកំណើនលឿនជាងនេះ។
២. អត្រាការប្រាក់កំរិតនៅកម្ពុជាមានកំរិតខ្ពស់ពេក និងមានគំលាតធំរវាងអត្រាការប្រាក់កំរិត និងអត្រា ការប្រាក់បញ្ញើ។ ការណ៍នេះក៏ជះឥទ្ធិពលលើសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចជាតិ។

៦.២. ការប្រែប្រួលគួរឱ្យចាប់អារម្មណ៍

ក្នុងខែមីនា ឆ្នាំ២០១០នេះ សូចនាករស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បង្ហាញការប្រែប្រួលគួរឱ្យចាប់អារម្មណ៍ដូចខាងក្រោម:

សូចនាករ	ធៀបនឹងខែមុន	ក្នុងរយៈពេល១២ខែ	ផ្សេងៗ
១. ចំណូលថវិកាជាតិ	+៤៥%	+៥០%	វត្តមានចំណូលមូលធន ការកើនឡើងខ្ពស់ នៃពន្ធ និងអាករតយ ចំណូលពន្ធដារ និងចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធ
២. ចំណាយថវិកាជាតិ	+៣៥%	+១៦%	មានកំណើនខ្ពស់ នៃចំណាយមូលធន
៣. ប្រាក់បញ្ញើចរន្ត	-៦.៦%	+៥០%	-
៤. ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ និងសន្សំ	-២.៨%	+៧១%	-
៥. អត្រាការប្រាក់បញ្ញើជា ដុល្លារនៅធនាគារពាណិជ្ជ	-១.៨%	-២២%	-
៦. សំណង់អនុញ្ញាតអោយសាង សង់ (ពាន់ម ^២)	-១៣%	-៩៦%	មានការថយចុះសំណង់សាធារណៈ និង ពាណិជ្ជកម្ម
៧. នាំចូលរថយន្ត (ពាន់លានរ)	+៣៣%	+៦៤%	កំណើនខ្លាំងនៃរថយន្តទេសចរណ៍
៨. ការនាំចេញផលិតផល វាយនភណ្ឌនិងស្បែកជើង	-១២%	+១៦%	-

កំណត់សម្គាល់:

-ព័ត៌មាន និងទិន្នន័យពណ៌ **បៃតង** សំដៅលទ្ធផលល្អ -ព័ត៌មាន និងទិន្នន័យពណ៌ **ក្រហម** សំដៅលទ្ធផលសម្រាប់ការថ្លឹងថ្លែង

សកម្មភាពដទៃទៀតរបស់ឯកឧត្តម យ៉ង ណារុបឡា ទេសរដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុករបស់ក្រុមការងារសម្របសម្រួលក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ រួមមាន ៖ ២០១០

ល.រ	កាលបរិច្ឆេទ	សកម្មភាព
១	០១.០៤.១០ ល្ងាច	ចូលរួមជាភិក្ខុយសក្នុងពិធីប្រគល់សញ្ញាបត្រភិក្ខុយសផ្នែកអប់រំ ជូនដល់លោកជំទាវ bNtt btt rani htt Esn ពីសាកលវិទ្យាល័យស៊ីឡា សាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ hnt Esn នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នៅសាលសន្និសីទចតុមុខ។
២	០២.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាភិក្ខុយសក្នុងសិក្ខាសាលា ស្តីពីកិច្ចប្រតិបត្តិការជំរឿនមន្ត្រីរាជការស៊ីវិលទូទាំងប្រទេស ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តម បណ្ឌិត SX Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។
៣	០៥.០៤.១០ ព្រឹក	ដឹកនាំអង្គប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ដើម្បីវិភាគស្ថានភាព សេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ប្រចាំខែមីនា ឆ្នាំ២០១០។
៤	០៥.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាភិក្ខុយសក្នុងពិធីសម្ពោធសមិទ្ធផលថ្មី នៅមណ្ឌលសុខភាព ឃុំព្រែកប្បាស ស្រុកព្រែកប្បាស ខេត្តតាកែវ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តម SX Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។
៥	០៦.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាភិក្ខុយសក្នុងពិធីសម្ពោធដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ជាផ្លូវការនូវមន្ទីរពេទ្យសាកលវិទ្យាល័យអន្តរជាតិសែន សុខ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តម SX Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី និងលោកជំទាវ។
៦	០៦.០៤.១០ ល្ងាច	ចូលរួមជាមួយ ឯកឧត្តម SX Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី ក្នុងការអនុញ្ញាតឱ្យឯកឧត្តម Pan Guangxue ឯកអគ្គរាជទូតចិនប្រចាំកម្ពុជា ចូលជួបសម្តែងការគួរសម និងសវនាការ នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។
៧	០៧.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាភិក្ខុយសក្នុងពិធីជូនដំណើរគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់ ដឹកនាំដោយសម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ hnt Esn នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ចូលរួមកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ាន លើកទី១៦ នៅទីក្រុងហាណូយ ប្រទេសវៀតណាម នៅប្រលានយន្តហោះអន្តរជាតិភ្នំពេញ។
៨	០៩.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាភិក្ខុយសក្នុងពិធីទទួលដំណើរគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់ ដឹកនាំដោយសម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ hnt Esn នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ចូលរួមកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ាន លើកទី១៦ នៅទីក្រុងហាណូយ ប្រទេសវៀតណាម នៅប្រលានយន្តហោះអន្តរជាតិភ្នំពេញ។

សកម្មភាពដទៃទៀតរបស់ក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌

៩	០៩.០៤.១០ ល្ងាច	ប្រជុំចរចាត់ការងារជូសជុល និងអ៊ុតលេទីមផ្លូវចំនួន ០៣ខ្សែរ (ផ្លូវសម្តេចទេពវង្ស ផ្លូវបាក់ខែង ស្វាយដង្កំ និងផ្លូវមជ្ឈមណ្ឌលរដ្ឋបាលប្រមូលផ្តុំ) ខេត្តសៀមរាប នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។
១០	១២.០៤.១០ ព្រឹក	ជួបប្រជុំពិភាក្សាជាមួយ ឯកឧត្តម ega swNA
១១	១២.០៤.១០ ល្ងាច	ប្រជុំគណៈកម្មការដេញថ្លៃ និងតាមដានត្រួតពិនិត្យការសាងសង់អគារសារមន្ទីរវាយនភណ្ឌប្រពៃណី អាស៊ាន នៅប្រវីវប្បធម៌ និងទេសចរណ៍សៀមរាប-អង្គរ ជាមួយស្ថានទូតឥណ្ឌា នៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។
១២	២០.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងពិធីបើក " គណនេយ្យភាពលើផ្នែកអភិបាលកិច្ចល្អ និងនយោបាយ " ក្រោម អធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តម SK Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋ មន្ត្រី នៅសណ្ឋាគារអាំងទែកុងទីណង់តាល់។
១៣	២០.០៤.១០ ល្ងាច	ប្រជុំជាមួយក្រុមទី២ និងក្រុមទី៣ ដើម្បីត្រៀមប្រជុំជាមួយឯកឧត្តម SK Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី នៅថ្ងៃពុធ ទី២១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១០ ដើម្បីពិភាក្សាលើ : ១-សេចក្តីព្រាង កម្មវិធីជាតិ ព្រៃឈើជាតិ។ ២-សេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍ជាតិលើកទី៤ និងទី៥ ស្តីពីការអនុវត្តអនុសញ្ញាអន្តរជាតិ ស្តីពីការ លុបបំបាត់រាល់ទម្រង់នៃការរើសអើងប្រឆាំងនារីភេទ ។ ៣-បញ្ហាផ្សេងៗ។
១៤	២២.០៤.១០ ល្ងាច	ប្រជុំជាមួយ Airport Committee នៅព្រលានយន្តហោះអន្តរជាតិភ្នំពេញ។
១៥	២៧.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងវេទិកាវេជ្ជកម្មវិទ្យាល័យ-ផ្នែកឯកជន លើកទី១៥ ដើម្បីវាយតម្លៃលើការអនុវត្តន៍ និងកំណត់ភារកិច្ចត្រូវអនុវត្តបន្ត ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ hm Esn នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងលោកជំទាវ នៅវិមានរាជវេជ្ជកម្មវិទ្យាល័យ(ក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា)។
១៦	២៨.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងពិធីប្រកាស និងប្រគល់សមាជិកពេញសិទ្ធិ នៃរាជបណ្ឌិតសភាកម្ពុជា ជូនសម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ hm Esn នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នៅទីស្តីការ គណៈរដ្ឋមន្ត្រី។
១៧	២៩.០៤.១០ ព្រឹក	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងពិធីជូនដំណើរគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់ ដឹកនាំដោយសម្តេចអគ្គមហាសេនាបតី តេជោ hm Esn នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងលោកជំទាវ អញ្ជើញចូលរួមក្នុងពិធី សម្តេចបើកពិពណ៌ពិភពលោក ២០១០ នៅទីក្រុងសៀងហៃ នៃសាធារណរដ្ឋប្រជាមានិតចិន នៅព្រលាន យន្តហោះអន្តរជាតិភ្នំពេញ។

១៨	២៩.០៤.១០ ល្ងាច	<p>ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងកិច្ចប្រជុំត្រៀមប្រជុំគណៈរដ្ឋមន្ត្រី ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តម Sx Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី ដើម្បីពិភាក្សាលើ :</p> <p>១-សេចក្តីព្រាង កម្មវិធីជាតិ ព្រៃឈើជាតិ។</p> <p>២-សេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍ជាតិលើកទី៤ និងទី៥ ស្តីពីការអនុវត្តអនុសញ្ញាអន្តរជាតិ ស្តីពីការលុបបំបាត់រាល់ទម្រង់នៃការរើសអើងប្រឆាំងនារីភេទ ។</p> <p>៣-បញ្ហាផ្សេងៗ។</p>
----	----------------	---



**សកម្មភាពដទៃទៀតរបស់ ឯកឧត្តម គឹម សយសារ៉ាណ៍ អនុប្រធាន
ក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ប្រចាំខែ មេសា ឆ្នាំ ២០១០**

ល.រ	កាលបរិច្ឆេទ	សកម្មភាព
១	០៦.០៤.១០	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងពិធីសម្ពោធដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ជាផ្លូវការនូវមន្ទីរពេទ្យសាកលវិទ្យាល័យអន្តរជាតិ សែន សុខ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តម SM Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុក ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី និងលោកជំទាវ។
២	១៩.០៤.១០	ប្រជុំក្រុមការងារសហប្រតិបត្តិការ ជាមួយ ADB សម្រាប់ RIA - ECOSOCC។
៣	២៧.០៤.១០	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងវេទិកាពិភពលោក-ផ្នែកឯកជន លើកទី១៥ ដើម្បីវាយតម្លៃលើការអនុវត្តន៍ និងកំណត់ភារកិច្ចត្រូវអនុវត្តបន្ត ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ hnh ESN នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងលោកជំទាវ នៅវិមានរាជរដ្ឋាភិបាល(ក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា)។
៤	២៨.០៤.១០	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងពិធីប្រកាស និងប្រគល់សមាជិកពេញសិទ្ធិ នៃរាជបណ្ឌិតសភាកម្ពុជា ជូន សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ hnh ESN នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នៅទីស្តីការគណៈ រដ្ឋមន្ត្រី។

**សកម្មភាពដទៃទៀតរបស់ ឯកឧត្តម យ៉ឹម ណុលសន អនុប្រធាន
ក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ប្រចាំខែ មេសា ឆ្នាំ ២០១០**

ល.រ	កាលបរិច្ឆេទ	សកម្មភាព
១	០៦.០៤.១០	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងពិធីសម្ពោធដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ជាផ្លូវការនូវមន្ទីរពេទ្យសាកលវិទ្យាល័យអន្តរជាតិ សែន សុខ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តម SM Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុក ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី និងលោកជំទាវ។
២	១៧.០៤.១០	ចូលរួមពិភាក្សាលើការគ្រប់គ្រងសន្តិសុខគោរម្យរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ របស់ឯកឧត្តម SM Gan ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី នៅទីស្តីការគណៈ រដ្ឋមន្ត្រី។
៣	២៧.០៤.១០	ចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងវេទិកាពិភពលោក-ផ្នែកឯកជន លើកទី១៥ ដើម្បីវាយតម្លៃលើការអនុវត្តន៍ និងកំណត់ភារកិច្ចត្រូវអនុវត្តបន្ត ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ hnh ESN នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងលោកជំទាវ នៅវិមានរាជរដ្ឋាភិបាល(ក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា)។

សកម្មភាពដទៃទៀតរបស់ សមាជិក-សមាជិកា

ក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ រួមបញ្ចូល មេសា ឆ្នាំ ២០១០

ល.រ	កាលបរិច្ឆេទ	សកម្មភាព
១	០៥.០៤.១០	ឯកឧត្តម Din Chh ចូលរួមសិក្ខាសាលាស្តីពីការណែនាំការរៀបចំកម្មវិធីវិនិយោគសាធារណៈ (ក.វ.ស.) ០៣ឆ្នាំរំកិល ២០១១-២០១៣ របស់ក្រសួងផែនការ នៅសណ្ឋាគារកាំបូឌីយ៉ាណា។
២	០៦-០៨.០៤.១០	ឯកឧត្តម Jun blyan ឯកឧត្តម Tu canli ប្រជុំអន្តរក្រសួងលើសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការអនុវត្តច្បាប់ស្តីពី ជីវសុវត្ថិភាព។
៣	១២,១៣.០៤.១០	ឯកឧត្តម ay Ch ឯកឧត្តម Ikv vilt លោកជំទាវ So sknha ចូលរួមក្នុងអង្គប្រជុំ ចង្អុលលើសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការបង្កើតក្រុមប្រឹក្សាជាតិភាសាខ្មែរ។
៤	១២.០៤.១០	ឯកឧត្តម Xi pana ប្រជុំអន្តរក្រសួងលើសេចក្តីព្រាងអនុក្រឹត្យស្តីពី ការរៀបចំសមាសភាព និង ការប្រព្រឹត្តទៅនៃក្រុមប្រឹក្សាសកម្មភាពជនពិការ។
៥	២៩.០៤.១០	ឯកឧត្តម Tu canli ប្រជុំក្រុមចង្អុលដើម្បីពិនិត្យសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃជាក់។





ពិធីសូត្រមន្ត របស់ ECOSOCC

កាលពីថ្ងៃទី០៧ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១០ នៅ ក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ (ក.ស.វ.) នៃ ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី បានរៀបចំពិធីសូត្រមន្តប្រសិទ្ធិពរ ដ៏យសីរមង្គល ក្នុងឱកាសបុណ្យចូលឆ្នាំថ្មីប្រពៃណីជាតិខ្មែរ ឆ្នាំខាល ទោស័ក ពុទ្ធសករាជ ២៥៥៤ ត្រៃស្សសករាជ ២០១០ ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពី ឯកឧត្តម អនុប្រធាន ឯកឧត្តម លោកជំទាវ សមាជិក អគ្គលេខា- ធិការ អគ្គលេខាធិការរង នៃ ក.ស.វ. ក្រុមទាំងមន្ត្រី នៃអគ្គលេខាធិការដ្ឋាន ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម **ឃុំ ណុលា** ទេសរដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុកបេសកកម្ម ពិសេស ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និង វប្បធម៌ ។



រូបភាព & សកម្មភាព



ក្នុងពិធីសូត្រមន្ត

ឆ្នាំខាល ទោស័ក ពុទ្ធសករាជ ២៥៥៤ គ្រិស្តសករាជ ២០១០



ព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មាន

នាយកគ្រប់គ្រងទូទៅ :	ឯកឧត្តម គឹម សយសាម៉ាណែន	អនុប្រធាន ក.ស.វ.
និពន្ធនាយក :	ឯកឧត្តម បឌុ សំអាច	អគ្គលេខាធិការ ក.ស.វ.
វិភាគស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច :	ឯកឧត្តម ម៉ឹម សារិទ្ត	សមាជិកបម្រុង ក.ស.វ.
និពន្ធអត្ថបទ :	ឯកឧត្តម អេង រត្នមុនី	អគ្គលេខាធិការរង ក.ស.វ.
បច្ចេកទេសកុំព្យូទ័រ និងចាត់ចែងទូទៅ :	លោក សយ ថាស្វា	ប្រធានការិយាល័យ ក.ស.វ.
យកព័ត៌មាន និងថតរូប :	លោក ហេង សុតៈបញ្ញា	ប្រធានការិយាល័យ ក.ស.វ.
ទំនាក់ទំនង និងបោះពុម្ពផ្សាយ :	លោក ម៉ក់ ឆារ៉ា	ជំនួយការទេសរដ្ឋមន្ត្រី ប្រធាន ក.ស.វ.



ក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌

ទូរស័ព្ទលេខ: ០២៣ ២១១ ៩៤៣ ០១៦ ៣០៧ ៣៣០
 ទូរសារលេខ: ០២៣ ២១១ ៩៤៣
 E-mail: veasnaarow@gmail.com